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Verslag van de vergadering Adviesraad voor Sport van 9 oktober 2023 

 

Aanwezig: Ron Jansen (voorzitter), Bart Volkerijk (vice-voorzitter), Elvira Stinissen, Monique van 
der Bijl, Troy Douglas, Ronald de Jong, Edwin Lokkerbol, Rachid Najib en Karen Huizer 
(secretaris). 
Gemeente Den Haag (agendapunt 2): Rikkert Suijkerland, Edgar Vermaas en Wim 
Scholtmeijer 

Verhinderd: Rob van Bokhoven, Wimar Bolhuis, Joris Hoeboer, Nynke Lely-Straatsma, Birgül 
Özmen en Chavelli Stolk. 
 

 
1. Opening en Mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen welkom. Speciaal welkom aan 
Rikkert Suijkerland, Edgar Vermaas en Wim Scholtmeijer van de afdeling Topsport, gemeente Den 
Haag. 

2. Kennismaking en toelichting programma Topsport 

Rikkert Suijkerland, programmamanager topsport, stelt zich voor en geeft aan dat zij verantwoordelijk 
zijn voor het beleid en de uitvoering van topsport in de stad. Hij licht toe dat om verschillende redenen 
topsport belangrijk is voor de stad. In 2005/2006 is de gemeente gestart met het ontwikkelen van een 
topsportvisie. Deze visie, Topsportstad aan zee, is gericht op het structureel en samenhangend 
investeren in talent, organisatie, evenementen en accommodatie.  

Rikkert geeft vervolgens de context waarbinnen zij acteren, waarbij het ‘Strategisch kader topsport 
2032’ dat onderdeel is van het Sportakkoord II, van belang is. De maatschappelijke waarde van 
topsport staat, veel meer dan voorheen, centraal in dit kader. Bijvoorbeeld: hoe link je topsport aan 
sportparticipatie? En ook de aandacht voor maatschappelijk verantwoord organiseren van de sport. 
Deze thema’s van het nationale kader zijn zeer herkenbaar voor de gemeente Den Haag. 

Er volgt een discussie over de definitie van impactvolle sporten. Hier zijn nog geen concrete criteria 
voor op dit moment. Criteria waar je aan kunt denken zijn: omvang van aantal sporters en/of achterban, 
activiteit op de (social) media, rol van innovatie, etc. Daarbij is er ook nog verschil in nationale impact, 
lokale impact en individuele impact.  

De presentatie wordt vervolgd door Edgar Vermaas, coördinator topsport en talentontwikkeling. Edgar 
geeft aan dat de gemeente Den Haag de ambitie heeft om 100% sportdeelname te hebben in 2030. 
Om dit te realiseren is het Haags Sport Model ontwikkeld, een integrale aanpak waarbij de 
verschillende partners in het onderwijs, gezondheidszorg, de wijk en sportverenigingen samenwerken 
op basis van een wetenschappelijke visie opgedeeld in levensfasen. Doel is om met zoveel mogelijk 
plezier uiteindelijk ieders eigen absolute top te bereiken. In de leeftijdsfase van 4-15 jaar moeten 
kinderen zoveel mogelijk met (verschillende) sporten in aanraking komen om zich breed motorisch te 
ontwikkelen. Pas daarna aandacht voor talentontwikkeling en specialisatie. Dit Haags sport Model is 
onderdeel van alle gemeentelijke beleidsdocumenten en betekent dat op een andere manier met 
collega’s samengewerkt moet worden.  

Er volgt een discussie over de uitwerking van het model. In de discussie wordt stilgestaan bij 
talentontwikkeling en wat daarvoor nodig is en hoe de gemeente dit faciliteert. Het meten van de 
ontwikkeling krijgt steeds meer aandacht. Doel is om op alle Haagse scholen op eenzelfde manier te 
meten zodat stads breed inzicht verkregen wordt en conclusies getrokken kunnen worden. De 
Adviesraad vraagt aandacht voor zorgvuldigheid bij ‘meten’. Het moet geen doel op zich worden, maar 
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is een hulpmiddel bij (het faciliteren van) de ontwikkeling. Nagedacht dient te worden hoe je omgaat 
met ‘laatbloeiers’.  

Wim Scholtmeijer, adviseur topsportverenigingen, gaat in zijn presentatie in op de nieuwe aanpak van 
topsportverenigingen. Er zijn nu 21 topsportverenigingen (actief op het hoogste nationale 
competitieniveau). Er zijn grote onderlinge verschillen en behoefte qua ondersteuning. De gemeente 
heeft daarom een nieuwe aanpak gericht op meer focus waarbij het gaat om de aangeboden 
programma’s met de meeste impact op de stad. Middels een audit door NMC Bright wordt op 
objectieve, onafhankelijke wijze inzicht verkregen in sterkten en zwakten van de programma’s. Bij een 
positief resultaat kan een structurele (voor 3 jaar) financiële ondersteuning geboden worden. In andere 
gevallen wordt incidenteel ondersteund om de zwakkere punten te verbeteren. De uitvoering van de 
financiële ondersteuning moet nog verder uitgewerkt worden. Een vereniging dient aan drie criteria te 
voldoen voordat een audit kan plaatsvinden. De Adviesraad is positief over de duidelijkere aanpak. 
Aandacht wordt gevraagd voor de vraag of dit niet het verschuiven van de subsidiepot is. Ook bij de 
audit wordt gekeken naar het criterium ‘impact’ en het blijft nog ongrijpbaar hoe dit gekwantificeerd 
wordt.  
Wim geeft aan dat er naast de topsportverenigingen ook ambitieuze verenigingen zijn (verenigingen die 
niet actief zijn op hoogste nationale niveau). Deze verenigingen kunnen worden ondersteund met 
programma’s voor talentontwikkeling.  

Wim geeft tevens een toelichting op de topteam-competities. Voor 5 sporten is aangegeven dat er een 
sterke competitie nodig is. Voor de gemeente Den Haag betreft dat de sporten handbal en hockey. 
Doel van de topteam-competitie is om de competities te professionaliseren waarbij de financiering 
deels vanuit de gemeente komt en tevens cofinanciering vanuit de bond. 

Tot slot wordt de Stichting Topsportverenigingen Den Haag toegelicht. Deze stichting richt zich op het 
binden van het Haagse bedrijfsleven, talentontwikkeling én talentbehoud als ook kennisdeling. De 
gemeente is betrokken bij de opstart van deze stichting, maar het is de bedoeling dat deze zelfstandig 
wordt. De Adviesraad geeft mee dat de governance van deze stichting aandacht behoeft, mede gezien 
de belangen en de verdeling van de opgehaalde financiële middelen. 

De voorzitter dankt de drie heren voor hun interessante presentatie en hun openheid van zaken. Het is 
een duidelijk verhaal, een nieuwe weg met goede verbindingen onderling en context. Een mooie eerste 
stap waarbij de gemeente vast nog tegen een aantal zaken zal aanlopen. De Adviesraad voor Sport zal 
de ontwikkelingen met interesse blijven volgen en wordt graag op de hoogte gehouden van de 
resultaten van de audits. 

3. Heisessie Adviesraad voor Sport 

De voorzitter meldt dat de werkgroep communicatie heeft voorgesteld om een heisessie te organiseren. 
Niet om de Adviesraad voor Sport opnieuw uit te vinden, het kader is immers bekend, maar wel om hoe 
wij binnen die kaders acteren. Waar zijn we wel van en waar niet? De raad heeft verschillende 
expertises en hoe kunnen we daar optimaal gebruik van maken. Het DB wil zelf ook actief meedoen in 
de discussies en daarom is procesbegeleiding gewenst. Anneke van Zanen is bereid gevonden om dit 
te gaan doen. In november zal nog een voorbespreking met haar plaatsvinden. 

De voorzitter vraagt de leden om alvast na te denken over eigen rol en hoe expertise en netwerk zo 
goed mogelijk benut kunnen worden. 

Bart vult aan dat op de heisessie vervolgens wordt stilgestaan bij het sportmanifest; is dat nog actueel 
en passend bij expertises. Tot slot volgen dan de focuspunten voor het werkprogramma 2024. 

De leden wordt gevraagd om tips voor de locatie.  

4.  Verslag / voortgang 

4a. Het verslag van de adviesraadvergadering van 29 juni 2023 wordt zonder opmerkingen vastgesteld.  
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4b. Werkgroepen: De secretaris geeft aan dat op dit moment twee werkgroepen actief zijn naast de 
werkgroep communicatie (zie agendapunt 3). De werkgroep ‘Vrijwilligers en Verenigingen’ is door de 
gemeente gevraagd om, als vervolgactie op het advies van de AvS van vorig jaar, met hun te 
klankboorden over het waarderen van vrijwilligers. Dit zal plaatsvinden op 10 oktober. Daarnaast zal de 
werkgroep ‘Versterken Haagse sportorganisaties’ begin november een meeting hebben met de 
gemeente om als denktank te sparren over de subsidiering van de inzet van verenigingsmanagers.  

4c. Voortgangslijst dagelijks bestuur: De secretaris geeft aan dat de wijzigingen in blauw zijn 
gemarkeerd en dat samen met de voorzitter de lijst zal worden opgeschoond. De secretaris brengt twee 
zaken extra onder de aandacht, te weten een bijeenkomst van Stadplatform waar de Omgevingsvisie 
besproken zal worden en een bijeenkomst van de gemeente m.b.t. de plannen rondom Den Haag 
Centraal. Edwin zal bij beide bijeenkomsten de Adviesraad voor Sport vertegenwoordigen, waarbij de 
secretaris ook aansluit bij de gemeentelijke bijeenkomst. Ron meldt dat het Mulier instituut recent heeft 
gepubliceerd over de Omgevingswet en dat dit wellicht meegenomen kan worden. 

De voorzitter meldt dat deze week de nieuwe wethouders voor het college geïnstalleerd zullen worden. 
De heer Bredemeijer blijft wethouder Sport. 

De voorzitter blikt kort terug op de dinervergadering en de afwezigheid van de gemeente om 
verschillende redenen. Hij meldt dat dinsdag 10 oktober alsnog door de gemeente afscheid genomen 
zal worden van de vertrekkende leden en secretaris. Ron, Bart en Karen zullen daarbij aanwezig zijn. 

5.  Rondvraag 

Edwin meldt dat hij contact heeft met een docent bij de Haagse Hogeschool die studenten inzet voor 
inrichtingsvraagstukken van de stad wat betreft sport en bewegen. De ‘Hartenwens Sportcampus 
Zuiderpark’ heeft Edwin doorgestuurd aan deze docent. De voorzitter geeft aan dat het DB de 
hartenwens ook zal agenderen in de eerstvolgende DB-vergadering. 
Troy geeft aan niet meer betrokken te zijn bij het traject richting OS Parijs en dus actief kan blijven voor 
de Adviesraad voor Sport. 
 
6.  Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen voor zijn aanwezigheid en sluit de vergadering om ca. 21.45 uur. 


